

Referat fra bestyrelsesmøde i FSRS d. 21. oktober 2025

1. Velkommen

a. Velkommen til Tina og Helle (afbud)

- Tina: 2 år i reumatologisk speciale, ansat på Glostrup i ambulatoriet
- Helle: Ny oversygeplejerske inden for reumatologien, ansat i Silkeborg

2. Nyheder, post og henvendelser til bestyrelsen v/ Malene

a. Patientologi modul orientering

- UCL nedlægger patientologimodulet grundet manglende tilmeldinger og opbakning
- Øger behovet for temadage eller lignende, hvor det er mere praksisnært og med en mindre akademisk tilgang

b. Kliniske retningslinjer – hvordan griber vi det an?

- Besked fra DASYS om at faglige selskaber fremadrettede bliver ejere af retningslinjer
- Vores retningslinje er udarbejdet af 3 fysioterapeuter. Omhandler "Kliniske retningslinjer for træning af aerob kapacitet og muskelstyrke til patienter med reumatoid artrit"
- Evt. få en fane for FSRS på Dansk Reumatologi – Ditte spørger Lars Erik (formand for Dansk Reumatologi) om mulighed herfor. Susse er allerede involveret i arbejdet med at udvikle patientvejledningerne i NBV'en.

c. Kvalitetsdatabase

- Linda har meldt sig, de har endnu ikke mødtes - mødes i december.

3. Økonomi og medlemmer v/ Ditte

a. 184.093,19 kr. (192.625 kr. afventer betaling)

- Ditte skriver til DSR ift. at rykke for manglende betalinger og generelt overblik over selskabets økonomi; ender vi i overskud eller underskud for året?

b. 131 medlemmer

c. Vi drøfter muligheder for at få flere penge ind i selskabet. Hvis der kunne komme en ekstra udstiller, ville det gøre en stor forskel for overskuddet.

4. Hjemmesiden, Instagram og Facebook v/Susse

a. Materiale fra LK er lagt ud på hjemmesiden

5. Reumadebat v/Linda

- a. Linda er i fuld gang med at lave dette års reumadebat
- b. Vi laver et afsnit om Speakers Corner med hvilke emner, der blev præsenteret af afdelingerne
- c. Indeholder også "mød en forsker" om Astrid fra Gigthospitalet
- d. Ikke referater af de enkelte oplæg fra LK, vi henviser til hjemmesiden hvor man kan finde slides fra præsentationerne
- e. Vi taler om at vi evt. kan lave et dokument på OneDrive med forslag til indhold i ReumaDebat, vigtigt at vi samler løbende ind i løbet af året

6. Konstituering af bestyrelsen

- a. Vi taler om at vi måske skal nøjes med én redaktør til ReumaDebat fremadrettet og så i stedet få endnu en webmaster/SoMe ansvarlig
- b. Ditte fortæller at hun godt kunne tænke sig en anden funktion, fx sekretær. Helle er åben for alle funktioner, blot ikke sociale medier. Vi beslutter derfor at bestyrelsen bliver som følgende:
 - Formand: Malene
 - Kasserer: Helle
 - Webmaster: Susse
 - SoMe ansvarlig: Tina
 - Redaktør: Linda
 - Sekretær: Ditte

7. Behandle ansøgninger om økonomisk støtte

- a. Ingen ansøgninger.

8. Landskonference 2025

a. Evaluering

- Dag 1:
 - 32 respondenter
 - Overordnet gode tilbagemeldinger, god relevans – ingen hvor det slet ikke blev fundet relevant
 - Ingen var utilfredse eller meget utilfredse med dagen
- Dag 2
 - 25 respondenter
 - Overordnet god respons ift. relevans
 - Samtalekort: de fleste synes det hjalp til faglig dialog
 - Peter Mygind: har fået gode tilbagemeldinger, men vi taler om det var lidt ustruktureret og han måske kom lidt væk fra selve temaet
- Kommentarer
 - Evt. forskellige udstillere de to dage, så der kommer noget nyt
 - Forventningsafstemme ift. hvad et besøg ved udstillerne indebærer
 - Præsentation af udstillerne og hvad de kan fortælle om i starten af LK
 - Udstillere ift. hjælpemidler/apotek ift. cremer
 - Fra Glostrup oplevede de at dagene var lidt for tæt pakket, og at man godt kunne have en kortere dag eller mere tid imellem oplæg
- Forslag til emner
 - Sundhedsreformens betydning for patienter, nye muligheder eller forhindringer
 - Fæces transplantation til gigtpatienter
 - Mere fra de enkelte afdelinger ift. hvad der rører sig
 - Sikre at alle afdelinger bidrager til Speakers Corner

b. Økonomi

- ca. 10.000 kr. overskud ud fra Dittes beregninger

c. Udstillere

- Flot at Abbvie fastholdt sit honorar
- Generelt rigtigt fint – ingen af udstillerne har henvendt sig med utilfredshed
- Vi drøfter muligheden for udstillere næste år, UCB var der ikke plads til i år, så dem husker vi næste år

9. Kommunikationsstrategi – se gerne oversigt på Onedrive

- Skal bestyrelsen have SoMe profiler i stedet for anonyme opslag*
 - Susse opretter en facebookbruger vi kan benytte til at skrive ud i gruppen med
- Fordeling af ansvar for opslag på sociale medier (årshjul)*
 - Susse og Tina har ansvaret for opslag
 - Alle bidrager til dokumentet med årshjul ift. forslag

10. Nyt logo via DSR

- Vi taler om det nye logo, og er egentlig lidt skuffede. Vi kan bedre lide det gamle logo, hvor der ikke er så meget tekst og det er mere sammenhængende
- Der mangler Fagligt selskab **for** reumatologiske sygeplejersker
- Den mørke baggrund er lidt dyster
- Vi kunne godt tænke os nogle lidt lysere farver i ringene, da det kun er de mørke farver, der er med i det nye logo
- Vi ønsker at tekst og billede er mere kombineret

Malene prøver at give tilbagemelding til DSR ift. om de kan lave nogle flere bud på logoet.

11. Hvem er tilmeldt FS konferencen

- Torsdag den 20. november
- Malene har tilmeldt sig, vi andre har ikke mulighed for at deltage
- Kan Helle tage med?

12. EULAR

a. Vi afventer tilbagemelding fra DSR regnskab ift. om der er råd til 2-3 tager afsted næste år. Vi er enige om at vi hellere vil få afsted hvert år i stedet for at tage mange afsted hvert 2. år.

13. Foto

- a. Der tages nye billeder af bestyrelsen. Kan Helle sende et billede?
- b. Vi venter med gruppebillede til vi alle er samlet

14. Næste møde

- a. Næste møde bliver online og rykkes til 11. december